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ЗАБИЉЕШКА  

са састанка чланова Комисије за спољне послове ПДПСБиХ са новоименованим 

амбасадорима БиХ  

 

Састанак са новоименованим амбасадорима БиХ одржан је 23. 05. 2012. У име 

Комисије за спољне послове, састанку су присуствовали: предсједавајући Комисије за 

спољне послове Мирза Кушљугић и чланови Комисије Младен Иванковић Лијановић и 

Салко Соколовић. 

У делегацији новоименованих амбасадора БиХ били су: 

1. Јадранка Негодић, новоименована амбасадорка БиХ у САД (Вашингтон); 

2. Един Дилберовић, новоименовани амбасадор БиХ у СР Њемачкој; 

3. Ахмет Халиловић, новоименовани амбасадор БиХ у Краљевини Холандији; 

4. Дарко Зеленика, новоименовани амбасадор БиХ у Краљевини Јордан; 

5. Жељко Јањетовић, новоименовани амбасадор БиХ у Републици Мађарској.    

 

Предсједавајући Комисије Мирза Кушљугић је на почетку поздравио новоименоване 

амбасадоре и представио чланове Комисије Младена Иванковића Лијановића, Салка 

Соколовића и секретара Комисије Мерџану Иглицу. Изразио је задовољство 

могућношћу да чује њихово виђење онога што их очекује на дестинацијама на које иду, 

те шта мисле да би Парламентарна скупштина БиХ и Комисија за спољне послове 

могли учинити како би им олакшали посао пред циљевима који су пред њих 

постављени. 

Јадранка Негодић, новоименована амбасадорка БиХ у САД, захвалила се на пријему 

и казала да је донедавно била амбасадорка БиХ у Великој Британији и да се још увијек 

прпипрема за још захтјевнију дужност амбасадора у САД. Додала је да БиХ са САД 

има политичке односе које треба одржавати и даље развијати, али да у економским 

односима постоји енорман економски дисбаланс. Истакла је да ће јој користити 

искуство које је стекла обављајући дужност амбасадора БиХ у Великој Британији, гдје 

је парламентарна демократија развијена до савршенства, те да мисли да ће велику 

важност у представљању земље имати информисаност и стога је изразила очекивање да 

ће имати добру сарадњу са Парламентарном скупштином БиХ и Комисијом за спољне 

послове. 

Един Дилберовић, новоименовани амбасадор БиХ у СР Њемачкој, поздравио је 

чланове Комисије и казао да дипломатија постаје све више мултидисциплинарна 

цјелина, а парламентарна дипломатија постаје све значајнија, при чему је 

парламентарцима дозвољено да кажу много шта, за разлику од дипломата који су 

везани инструкцијама. У том контексту казао је да ће истрајати на одржавању сарадње 

са Групом пријатељства са БиХ у Бундестагу која има деветнаест чланова и која 

окупља спектар политичких партија, укључујући све фракције. Што се тиче економије, 

казао је да се о томе може разговарати те да је већ разговарао са Мирком Шаровићем, 

министром спољне трговине и економских односа БиХ. Додао је да је Њемачка, што се 

тиче економије,  важна за цијели регион еврозоне, а и за глобалну економију, те да ће 



 

учинити све да још увијек недефинисани појам економске дипломатије код нас 

сведемо на нормалнији ниво и привучемо што више инвеститора у БиХ. У том смислу 

потребно је искористити Министарство спољне трговине и економских односа БиХ на 

прави начин, и поставити наше трговачке аташее у иностранству, додао је г. 

Дилберовић. 

Ахмет Халиловић, новоименовани амбасадор БиХ у Краљевини Холандији, казао је 

да ће Амбасада БиХ у наредном периоду интензивирати сарадњу са новом владом 

Краљевине Холандије након избора у септембру, с обзиром да је садашња влада 

поднијела оставку, те протежирати интересе БиХ. Такође, са Министарством 

иностраних послова БиХ усаглашено је проширење обима рада амбасаде у пружању 

конзуларних услуга и организовању грађана БиХ у Холандији, којих има близу 50.000 

и који су добро ситуирани и уграђени у систем, а који су до сада били конзуларно 

покривани из Њемачке и Белгије. 

Дарко Зеленика, новоименовани амбасадор БиХ у Краљевини Јордан, поздравио је 

чланове Комисије и изразио задовољство пријемом Комисије за спољне послове. Казао 

је да одлази у пријатељску земљу са којом БиХ има одличне политичке односе и нема 

отворених питања. Додао је да ће нерезидентно покривати Ирак, Сирију и Либан а 

конзуларно и Западну обалу која је под управом Палестинске аутономије. Као свој циљ 

навео је развијање билатералних односа са овим земљама, са посебним нагласком на 

економску дипломатију и јачање економских веза. За Јордан је навео да је до сада био 

оаза мира и стабилности у немирној регији захваљујући реформској и прагматичној 

политици краља, да је донесен сет реформских закона, од којих је  најзначајнији закон 

о независној изборној комисији која би требало да води комплетан демократски процес 

у Јордану. Такође је донесен нови закон о политичким партијама и локалним изборима 

који би требало да се одрже до краја године заједно са парламентарним изборима, 

додао је г. Зеленика. Истакао је да је парламент дводомни, те да горњи дом, сенат, 

именује краљ и да главна опозициона партија Муслиманска браћа и њихово политичко 

крило Исламски акциони фронт захтијевају да се и сенат бира на изборима. 

Жељко Јањетовић, новоименовани амбасадор БиХ у Републици Мађарској, такође је 

захвалио на пријему, те рекао да је прије именовања за амбасадора у Мађарској био 

амбасадор БиХ у Индији и Руској Федерацији, а да у Мађарску треба да иде 20. 

децембра ове године. Додао је да, осим Мађарске, нерезидентно покрива Украјину и 

Молдавију и да је Мађарска врло важна земља за БиХ, те да је учесница свих 

регионалних иницијатива и чланица Европске уније. Истакао је да се Мађарска 

благонаклоно и добронамјерно односи према БиХ у њеним настојањима да се 

приближи ЕУ, те да цијени да у том контексту има много простора за развијање још 

боље политичке и економске сарадње. Што се тиче економске дипломатије, казао је да 

је она врло важна, да трговинска размјена са Мађарском није на задовољавајућем 

нивоу и да покривеност увоза извозом износи 26%, а да су инвестиције Мађарске у 

БиХ 0,5% од укупних страних инвестиција у нашој земљи. Нагласио је да је током 

припрема у контактима са мађарским представницима исказана спремност да се 

сарадња у овој области подигне на виши ниво.  

Мирза Кушљугић предложио је да се разговор настави тематски о политичком и 

економском дијелу. Казао је да је на управо завршеној сједници Комисије било говора 

о даљим активностима у вези са испуњавањем услова за МАП, те да су земље у које 

амбасадори иду изузетно важне за то питање. Додао је да чланови Комисије у 

потпуности стоје на располагању за све контакте, да политички ми имамо неке 

иницијативе везане за регионалну сарадњу и да би нам искуства Вишеградске групе 

била јако корисна. 



 

Младен Иванковић Лијановић поздравио је новоименоване амбасадоре и пожелио 

им успјех у раду. Казао је да је спољна политика одраз унутрашње политике и да смо 

ми земља којој је потребна помоћ, те је стога улога амбасадора у том контексту већа. 

Мирза Кушљугић казао је да је током недавне посјете Хрватској било говора и 

размјене искустава везаних за економску дипломатију и да Хрватска по том питању 

није далеко одмакла, али исто тако је заједнички констатовано да је Србија на том 

плану у задњих годину-двије урадила јако много. Стога би размјена практичних 

искустава у сусједству била јако корисна, додао је г. Кушљугић, и навео да ће 

Министарству иностраних послова БиХ бити упућен предлог за организовање 

заједничке расправе о парламентарној дипломатији. 

Един Дилберовић, новоименовани амбасадор БиХ у СР Њемачкој, казао је да наши 

бизнисмени не воле ићи далеко, осим ако није у питању грађевинарство, те да се 

углавном базирају на тржишта која познају и гдје нема језичких баријера. Додао је да 

се БиХ у недостатку инвестиција, гдје такође сносимо одговорност, може лоцирати на 

подручја гдје је могуће зарадити новац и у том контексту казао да наша земља постаје 

све више туристички атрактивна. 

Младен Иванковић Лијановић казао је да нама нико неће дати рецепт како да 

зарадимо новац, те да се морају уклонити административне баријере које одвраћају 

велики број потенцијалних инвеститора. 

Мирза Кушљугић навео је да се у Њемачкој јавља интерес за овај регион и Босну и 

Херцеговину везано за енергетику, те да било добро да и ми препознамо њихов интерес 

па да економску дипломатију усмјеравамо према томе. 

Јадранка Негодић, новоименована амбасадорка БиХ у САД, казала је да се ни у једној 

амбасади не може закључити посао, да амбасада може помоћи при успостављању 

контаката, али да привредници из обје земље треба да нађу заједнички интерес у вези с 

одређеним питањем. Додала је да се економија и интереси у свијету мијењају, те да би 

требало да пратимо свјетска кретања и увидимо гдје са нашим потенцијалима можемо 

имати корист а гдје не. 

Ахмет Халиловић, новоименовани амбасадор БиХ у Краљевини Холандији, казао је 

да је Холандија једна од ријетких земаља у ЕУ са којом БиХ има готово избалансирану 

трговинску размјену. Оно што је важно и на чему ће Амбасада БиХ у Холандији 

радити јесте изградња платформе за размјену искустава људи, власника малих и 

средњих предузећа, гдје они могу наћи своје интересе, додао је г. Халиловић. 

Дарко Зеленика, новоименовани амбасадор БиХ у Краљевини Јордан, навео је да је 

БиХ са Јорданом потпуно уредила билатералну сферу уговора. Основни билатерални 

споразуми, као што је трговински споразум, споразум о заштити и унапређењу 

инвестиција, те о избјегавању двоструког опорезивања, потписани су и са те стране 

нема администрацијских препрека. Казао је да је са Ираком, Сиријом и Либаном 

процес преговарања и закључивања оваквих уговора у току. Препознато је да сектор 

намјенске индустрије има објективне шансе на јорданском тржишту, казао је г. 

Зеленика, и додао да на ирачком тржишту постоје објективне шансе за рад бх. фирми, с 

обзиром на искуства која су оне стекле у Ираку у вријеме СФРЈ у области грађевинског 

сектора, инжењеринга, енергетике, дрвне и прехрамбене индустрије. Што се тиче 

Либана, рекао је да је највећи број туриста који долази у Међугорје са тог простора и 

да планира да настави да јача тај аспект. 

Жељко Јањетовић, новоименовани амбасадор БиХ у Републици Мађарској, навео је 

да се слаже са Јадранком Негодић да сваки ДКП треба да препозна шта је у одређеној 

земљи предмет интересовања и додао да је Амбасада БиХ у Индији од 2002. до 2005. 

године одиграла велику улогу у промовисању потенцијала БиХ у металној индустрији. 

Када је у питању Мађарска, рекао је да би било добро да се упути иницијатива с циљем 



 

регионалног удруживања како бисмо одређене производе продавали на свјетским 

тржиштима, јер је Мађарска изразила такав интерес, закључио је г. Јањетовић. 

Мирза Кушљугић је на крају захвалио амбасадорима у име Комисије и рекао да 

очекује добру сарадњу у будућности. 

 
                               

СЕКРЕТАР КОМИСИЈЕ 

      Мерџана Иглица 
 

 

 

 

Достављено: 

      

 Комисији за спољне послове ПДПСБиХ 

 Комисији за спољну и трговинску политику, царине, саобраћај и комуникације 

Дома народа ПСБиХ 

 Министарству иностраних послова БиХ 

 а/а 


